

# Revised Saudi Pets Imports Requirements

April 2021

Unofficial Translation

## **General terms and conditions**

1. Registration on the Anaam platform ([www.anaam.mewa.sa](http://www.anaam.mewa.sa)).
2. Obtaining an import permit via the Anaam electronic platform.
3. Dogs are not allowed to be imported commercially.
4. Import is permitted for companies and institutions for security guards and pet trade.
5. Commercial cat importers must attach a copy of the commercial register with the activity added to it appropriate to the type of permission (required for companies and institutions)
6. Attach a copy of the national identity, residency, or passport for individuals [importer].
7. The validity of the import permit is (30) days from the date of issuance of the permit.
8. It is permissible to import from the countries from which it is permitted to import that are shown on the Anaam platform.
9. The consignment must enter the specified port shown in the import permit.
10. The animals must be identified with a passport and an electronic microchip.
11. The Ministry has the right to specify the quantity / number imported in the import permit, according to the port's capacity.
12. The Ministry has the right to determine the time of arrival of the consignment and schedule those dates according to the capacity of the quarantine at the entry ports.
13. The Ministry has the right to reject all import requests from countries according to the recommendations of the World Organization for Animal Health [OIE].
14. The veterinary quarantine system (law) must be applied in the countries of the Cooperation Council for the Arab States of the Gulf and its executive regulations in the Kingdom, and the animal welfare system for the countries of the Gulf Cooperation Council and its implementing regulations must be applied to the consignment.
15. Individuals are allowed to import dogs, provided that the age of the importer is not less than (30) years [Diplomats are exempt provided an official document to MEWA of their work].

16. The imported breed of pets (dogs) should not be from the following breeds or crossbreeds from the same forbidden breeds:

Pit Bull  
Rottweiler  
Boxer  
Mastiff  
Tosa  
Bulldog  
Perro de Presa Canario

Pets must be at least 4 months old

17. Individuals are allowed to import (2) cats or (2) dogs every six months during one time

18. The following documents must be attached when submitting the application through the Anaam electronic platform: -

An identification photo (pet passport or vaccination record) showing the electronic microchip number

- Copy of the invitation to participate (in the case of races and participations [competitions])
- A picture of the pet.

19. Verifying the validity of the rabies vaccination (rabies) when submitting the application through the Anaam electronic platform.

20. Verify the validity of rabies vaccination when issuing entry and return permits.

### **Health conditions:**

- That pets are subject to government supervision by certified veterinary clinics in the exporting countries.
- To attach with the consignment an original governmental health certificate approved by the exporting country.
- Vaccinating pets against rabies and other diseases, according to the vaccination programs approved in the country.
- It is forbidden to export pets less than 4 months old.

To be free from external diseases and parasites.

## **Shipping and transportation terms:**

❖ During shipping and transportation, the following must be applied:

1. The veterinary quarantine system (law) in the countries of the Cooperation Council for the Arab Gulf states and its implementing regulations in the Kingdom and the animal welfare system for the countries of the Cooperation Council for the Arab Gulf states and its implementing regulations on consignment and transportation.
2. The transportation shall be in cages, boxes, or any suitable, sterile, and disinfected means of transport.
3. The numbers [measurements] inside the means of transport shall be proportional to the carrying capacity of the means of transport, allow for sampling and apparent examination of the consignment, and are compatible with the International Air Transport Association (IATA) in the event of import by air.
4. That each cage or box contain one type of animal.
5. That the consignments pass (transit) through countries or regions from which importation is prohibited into the Kingdom or affected according to the reports issued by the World Organization for Animal Health (OIE).
6. That adequate quantities of water and food be provided during shipping, transportation, and quarantine.

❖ The consignments must be accompanied by the following documents: -

7. A copy or the original copy of the import permit.
8. The original or electronic copy of the certificate (veterinary health) [either original or copies of digitally endorsed health certificates for U.S. origin pets is acceptable].
9. The original or electronic copy of the certificate of origin. [the certificate of origin does not need attestation from the Saudi Embassy or Consulate to accompany imported pets].
10. Register of vaccinations or passport for pets.

Note: If none of the original documents are attached, the submission will be rejected.

The Official Arabic Text is below.

## استيراد الحيوانات الأليفة

### الشروط والأحكام العامة:

1. التسجيل في منصة أنعام ([www.anaam.mewa.sa](http://www.anaam.mewa.sa)).
2. الحصول على إذن استيراد عبر منصة أنعام الإلكترونية.
3. لا يسمح باستيراد الكلاب بشكل تجاري.
4. يسمح الاستيراد للشركات والمؤسسات الخاصة بالحراسات الأمنية وتجارة الحيوانات الأليفة.
5. يجب على مستوردي القطط بشكل تجاري ارفاق نسخه من السجل التجاري مضاف إليه النشاط ملائم لنوع الإذن (المطلوب للشركات والمؤسسات)
6. ارفاق نسخه من الهوية الوطنية أو الإقامة أو جواز السفر للأفراد.
7. صلاحية إذن الاستيراد (30) يوما من تاريخ صدور الإذن.
8. يسمح بالاستيراد من الدول المسموح الاستيراد منها فقط الموضحة في منصة أنعام.
9. أن يكون دخول الإرسالية عبر المنفذ المحدد الموضح في إذن الاستيراد.
10. أن تكون الحيوانات معرفة بجواز سفر و شريحة إلكترونية.
11. يحق للوزارة تحديد الكمية /العدد المستورد في إذن الاستيراد وذلك وفق الطاقة الاستيعابية لمنفذ الدخول.
12. يحق للوزارة تحديد موعد وصول الإرسالية وجدولة تلك المواعيد وفقا للطاقة الاستيعابية للمحجر في منافذ الدخول.
13. يحق للوزارة رفض جميع طلبات الاستيراد من الدول حسب توصيات المنظمة العالمية للصحة الحيوانية.

14. يجب تطبيق نظام (قانون) الحجر البيطري في دول مجلس التعاون لدول الخليج العربية ولائحته التنفيذية بالمملكة ونظام الرفق بالحيوان لدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية ولائحته التنفيذية على الإرسالية.

15. يسمح للأفراد باستيراد الكلاب على ألا يقل عمر المستورد عن (30) عاماً

16. يجب أن لا تكون سلالة الحيوانات الأليفة المستوردة (الكلاب) من السلالات التالية او المهجنة من نفس السلالات الممنوعة :

- ▶ البيتبول (Pit Bull)
- ▶ الروت وايلر (Rottweiler).
- ▶ البوكسر (Boxer).
- ▶ الماستيف (Mastif).
- ▶ توسا (Tosa)
- ▶ بولدوغ (Bull Dog)
- ▶ بيرودي بيرسا كناريو (Canario Presa Perrode).
- ▶ يجب ألا يقل عمر الحيوانات الأليفة عن (4) أشهر .

17. يسمح للأفراد باستيراد عدد (2) قطط أو (2) كلاب كل ستة أشهر خلال المرة الواحدة

18. يجب إرفاق المستندات التالية عند تقديم الطلب عبر منصة أنعام الإلكترونية:-

- ▶ صورته تعريفية (جواز الحيوان الأليف أو سجل التحصينات) موضح رقم الشريحة الإلكترونية .
- ▶ صورة من الدعوة للمشاركة (في حالة السباقات والمشاركات)
- ▶ صورة للحيوان الأليف.

19. التحقق من صلاحية التحصين ضد داء الكلب (السعار) عند تقديم الطلب عبر منصة أنواع الإلكترونيات.

20. التحقق من صلاحية التحصين ضد داء الكلب (السعار) عند إصدار إذن الدخول والعودة.

### ● الشروط الصحية:

- ان تكون الحيوانات الاليفة خاضعة للإشراف الحكومي من قبل العيادات البيطرية المعتمدة في الدول المصدرة.
- ان ترفق مع الإرسالية أصل شهادة صحية حكومية معتمدة من الدولة المصدرة.
- تحصين الحيوانات الأليفة ضد السعار والأمراض الأخرى حسب برامج التحصين المعتمدة في الدولة.
- يمنع تصدير الحيوانات الأليفة التي يقل عمرها عن 4 أشهر.
- أن تكون خالية من الأمراض والطفيليات الخارجية.

### ● شروط الشحن والنقل:

❖ يجب الالتزام أثناء الشحن والنقل بتطبيق ما يلي :

1. نظام ( قانون (الحجر البيطري في دول مجلس التعاون لدول الخليج العربية ولائحته التنفيذية بالمملكة ونظام الرفق بالحيوان لدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية ولائحته التنفيذية على الإرسالية أثناء الشحن والنقل.
2. أن يتم النقل في أقفاص أو صناديق أو أي وسيلة نقل ملائمة ومعقمة وقابلة للتطهير.

3. أن تكون الأعداد داخل الوسيلة الناقلة متناسبة مع الطاقة الاستيعابية للوسيلة الناقلة وتسمح بسحب العينات والكشف الظاهري على الإرسالية، ومتوافقة مع اتحاد النقل الجوي الدولي (IATA) في حال الاستيراد عن طريق الجو.

4. أن يحتوي كل قفص أو صندوق، على نوع واحد من الحيوان.

5. أن لا يكون مرور الإرساليات (ترانزيت) عبر دول أو مناطق محظور الاستيراد منها إلى المملكة أو موبوءة وفقاً للتقارير الصادرة من المنظمة العالمية للصحة الحيوانية (OIE).

6. أن يتم توفير الكميات الكافية من المياه والطعام خلال الشحن والنقل والحجر.

❖ يجب أن يرافق الإرساليات المستندات التالية:-

7. نسخه أو أصل إذن الاستيراد.

8. أصل الشهادة أو نسخه الكترونية (الصحية البيطرية)

9. أصل شهادة المنشأ أو نسخه الكترونية.

10. سجل التحصينات أو الجواز للحيوانات الأليفة.

● ملاحظة في حال عدم إرفاق أي من المستندات الأصلية سيتم رفض الإرسالية.